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Plats Hållbarheten/KS-salen, Stadshuset 

Sammanträdestid 2023-08-31, kl. 13:30 – 15:30

Närvarande representanter

Ledamöter Mikael Svensson, ordförande (KS) 
Monica Hansson (SN)
Britt-Marie Jonsson, PRO
Gudrun Lund, SPF Seniorerna
Gunnar Pettersson, SPF Seniorerna
Catharina Berghorn, SKPF

Ersättare                               Jonny Karlsson, SPF Seniorerna
Kerstin Zander, PRO
Birgitta Almqvist, SPF Seniorerna

Tjänstemän Lina Österhult, sekreterare, Falkenbergs kommun
Martina Lund, biträdande socialchef
Ida Rydén, verksamhetsutvecklare socialförvaltningen
Camilla Gränsmark, verksamhetsutvecklare socialförvaltningen

Paragrafer §§ 40–52

Justering Ordföranden Mikael Svensson och Catharina Berghorn

Digitala underskrifter Ordföranden Mikael Svensson 
Justerare Catharina Berghorn
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§ 40 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 41 Val av justerare
 Till justerare väljs Catharina Berghorn.

§ 42 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

Sammanfattning ärendet 
Ärende 7. Information från socialförvaltningen flyttas upp i dagordningen, annars inga 
ändringar.

§ 43 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

Sammanfattning ärendet 
Genomgång av förra mötets protokoll. 

§ 44 Information från socialförvaltningen     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Martina Lund, biträdande socialchef, svarade på tidigare ställda frågor från 
pensionärsorganisationerna. 

1. Lokalbokning på Mölle
a. Förvaltningen ser just nu över rutinerna kring bokningar på alla 

mötesplatser. Socialförvaltningen planerar att likrikta sina rutiner med 
andra förvaltningar samt att ta ut samma pris för lokalbokning och har 
tittat på hur KFT hanterar föreningsbokningar i sina lokaler, Förslaget 
är att då det arrangeras en aktivitet på mötesplatsen dagtid som är öppet 
för alla så går det bra att låna lokal, vid ej öppna möten kvällstid 
kommer en hyra tas ut. Alla bokningar kommer gå genom en 
gemensam mailadress och kalender så att även information och rutiner 
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om att hyra lokalen, larm och liknande når de som bokar lokalen. När 
dessa rutiner är beslutade kommer en informationsbroschyr tas fram. 

2. Återrapportering från sommaren
a. Förra sommaren var väldigt tuff, framför allt för hemtjänsten. Denna 

sommar har det fungerat väldigt bra i egenregin. För vissa privata 
utförare har det däremot varit mer tufft. Kommunen kommer behöva ta 
med även de privata utförarnas situation i beräkningen. 

3. Kontinuerlig rapport om Trädgården
a. Ida Rydén informerade kort om Trädgården. Bygget löper på enligt 

tidsplanen och detaljplanen för området har antagits. Förvaltningen 
arbetar med bygglovet för den fjärde byggnaden som ska byggas på 
mot Sandgatan. Ida kommer tillbaka på mötet i december tillsammans 
med Fabo för att informera mer. 

4. Rekrytering av ny socialchef
a. En annons ligger ute tills den sista september. Första möten kommer 

genomföras genom Teams och sedan fysiska intervjuer i oktober. 
Martina är tillförordnad socialchef februari ut. 

5. Hur har hemtjänsten klarat av sommargäster och andra som bor i sina 
sommarhus under längre perioder? 

a. Nitton brukare från andra kommuner har sökt bistånd från hemtjänsten 
i sommar, alla har beviljats detta. Alla insatser som har beviljats har 
utförts. Många färre än vanligt har sökt i år, en vanlig sommar kan det 
vara 30–40 ansökningar. 

6. Kommer det några som är i livets slutskede och vill tillbringa tiden i 
Falkenberg?

a. Kommunen har inte fått någon sådan ansökan. 
7. SKPF har fått information om att de som har hemtjänst ska få en 

undersköterska som fast omsorgskontakt. Numera ska undersköterskor ha 
legitimation och SKPF undrar hur situationen ser ut med om de anställa 
undersköterskorna har legitimationer. 

i. Martina tar med sig frågan.  

§ 45 Minutstyrning i hemtjänsten    

Regionala pensionärsrådet har möte i morgon och rapporteras på nästa möte. 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ida Rydén och Camilla Gränsmark informerade om projektet att ställa om 
minutstyrning i hemtjänsten till ”Falkenbergs hemtjänstmodell”. 

Socialnämnden fick hösten 2022 i uppdrag från kommunstyrelsen att ta bort eller 
minska minutstyrningen i hemtjänsten. En rapport togs fram: ”Utredning avseende 
minutstyrning i hemtjänsten” där begrepp har definierats, en kartläggning av nuvarande 
organisation genomförts, en jämförelse med andra kommuner gjorts och där dialoger 
har hållits med chefer, medarbetare och Kommunal. En omvärldsbevakning av 
äldreomsorgens utmaningar med den nuvarande demografiska utvecklingen i samhället 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 a
38

9d
0f

1-
cf

de
-4

5c
f-a

b2
3-

42
33

4d
d5

7c
28



Kommunala pensionärsrådet               PROTOKOLL STYRELSEMÖTE
                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2023-08-31

4

har genomförts. Rapporten har presenterats för socialnämnden, kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. 

Rapporten visade bland annat att det inte är tidsstyrningen i sig som skapar en stressad 
situationen utan hur man tillämpar tidsstyrningen. Till exempel har Sundsvalls kommun 
inte minutstyrning men samtidigt precis samma styrmodell som Falkenbergs kommun. 
Det innebär att det finns stora möjligheten att hitta arbetssätt och metoder för att minska 
upplevelsen av minutstyrning. Rapporten presenterade även några förslag på åtgärder: 
som att se över och ändra insatskatalogen samt samorganisering mellan hemtjänsten, 
hemsjukvård och biståndsenheten. 

Socialnämnden har gett förvaltningen ett nytt uppdrag: att ge socialförvaltningen i 
uppdrag att skapa en hemtjänstmodell med inspiration från Skönsmomodellen samt att 
utreda hur hemtjänst, hemsjukvård och biståndsenhet kan samorganiseras. Detta blir 
projektet ”Falkenbergs hemtjänstmodell”. Arbetet kommer att bedrivas i tre spår:   
justering av insatskatalogen för socialtjänstinsatserna, samorganisering av hemtjänst, 
hemsjukvård och biståndsenhet samt nya metoder och arbetssätt i hemtjänsten. Syftet 
med den nya hemtjänstmodellen är att förbättra arbetsmiljön för hemtjänsten genom att 
minska upplevelsen av minutstyrning samt att skapa förutsättningar för personcentrerad 
vård och omsorg i hela hemtjänstorganisationen. Planen är att arbetet ska vara klart i 
slutet av 2024.

Socialförvaltningen vill gärna ha synpunkter kring projektet, till exempel vad som 
fungerar bra idag och vad kan behöva förändras. 

Pensionärsorganisationerna skickar med synpunkter som att de har positiv erfarenhet av 
hemtjänstpersonalen men har fått synpunkter från personalen att de känner sig 
stressade, även positiv erfarenhet av överanställning från Floragården då det alltid fanns 
personal om någon är sjuk. Samordningen tas emot positivt. 

Om någon vill vara med i projektets referensgrupp går det bra att höra av sig till Ida 
eller Camilla. 

Camilla Gränsmark, 0346-88 60 78 och Ida Rydén, 0346-88 52 34.

Mail
hemtjanstmodellen@falkenberg.se

Hemsida
gemigmer.info/om_hemtjänstmodellen

Presentationen bifogas protokollet. 

§ 46 Yttrade över remiss på Strategi för rörelse och idrott samt Program för rörelse 
och idrott, KFT 2020/708

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen.
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Sammanfattning av ärendet

Kommunala pensionärsrådet har mottagit en remiss från kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen på Strategi för rörelse och idrott samt Program för rörelse och 
idrott. 

Enligt rådets arbetsordning är rådet remissinstans för samtliga nämnder i frågor inom 
kommunen som rör äldre personer. När pensionärsrådet avger yttrande i egenskap av 
remissorgan deltar de politiska ledamöterna inte i beslutet.

Motivering av beslut
Pensionärsföreningarna som är representerade i rådet: PRO, SKPF samt SPF 
Seniorerna, har sammanställt ett förlag till yttrande. 

Underlag för beslut
Förslag till yttrande, 2023-08-16

§ 47 Aktuella frågor i kommunen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Ordföranden presenterade aktuella frågor i kommunen. 

Önskemål från KPR att cykel- och gångbanor, till exempel längs Nygatan, ska markeras 
ut tydligare. Det är till exempel problem med elsparkcyklar. Som exempel så har 
Halmstad bra markerade cykelbanor. 

§ 48 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kerstin Zander och Catharina Berghorn informerade från möte med Regionala 
pensionärsrådet. Senaste mötet var i juni och då informerades bland annat om rapporter 
gällande kultur och skola, utvecklingsstrategi och tillväxtstrategi. Regionala 
pensionärsrådets katalog, där det redovisas vad rådet gör, uppdaterades. Temadagen på 
Katrineberg i våras följdes upp. Rådet hade önskemål om en kartläggning av hur det ser 
ut med demenssjukdomar i regionen. Regionens HR-direktör informerade om 
kompetensförsörjning.
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§ 49 Rapport från Kommunstyrelsen     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Mikael Svensson informerar om kommunstyrelsens senaste sammanträdde som hölls 
den 15 augusti. 

- På mötet informerade Mikael och Ulrika Bertilsson, ordförande kommunala 
funktionsrättsrådet, om KPR och KFR.

- Det äskades mer pengar för att bygga om kommunfullmäktigesalen, som avslogs. 
Det finns redan budget för delar av ombyggnaden. 

- Barn- och utbildningsförvaltningen har fått en ny förvaltningschef. 
- På servicenämnden togs den kylda maten till äldre upp och nämnden beslutade att 

förorda en gemensam nämnd tillsammans med Halmstads kommun för tillagning 
och leverans av den kylda maten. Ärendet har hänskjutits till KS. 

Mikael och Ulrika har även träffat ordförande och förvaltningschef på kultur-, fritids- 
och teknikförvaltningen om hur förvaltningen ska hålla kontakt med rådet. 
Förvaltningschef Maria Sjödahl kommer delta på två möten med KPR per år och 
nämnden ska återrapportera till KPR. 

Pensionärsorganisation diskuterade att ta kontakt med samt även ha samrådsmöten med 
KFR inför KPR:s möten. 

§ 50 Rapport från Socialnämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Monica Hansson informerade om socialnämndens senaste möte.

Socialnämnden har inte haft uppe frågan om kyld mat hos sig ännu. Frågan kommer 
vara om avtalet med Sodexo ska förlängas eller inte. Idag får ungefär 80 personer 
matleverans. Fråga från KPR om inte Falkenbergs kommun har kapacitet själva att 
producera och leverera det antalet portioner. 

Socialnämnden har fått en redogörelse för budget. Nämnden har fått stadsbidrag för att 
minska antalet timanställda och öka antal fastanställda på särskilda boenden samt för att 
öka sjuksköterskebemanningen. Mötesplats Ullared är ofinansierad och behöver 
tillsättas pengar.

Rekrytering av personal är en stor utmaning. Rådet trycker på vikten av en bra 
rekryteringen och att skapa en bra arbetsmiljö samt att satsa på ledarskapsutveckling för 
chefer
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§ 51 Rapport från Kultur-, fritids- och tekniknämnden

Sammanfattning av ärendet
Ärendet utgår. 

§ 52 Övriga frågor 

Inkomna frågor från pensionärsorganisationerna:

a) Fråga angående biblioteket i Skogstorp som nu ska få inriktning på barn och
unga. Biblioteket får en ökad samverkan med skolan och skolan kommer bland
annat använda en del av bibliotekets lokaler.

a. Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen har skriftligt svarat att Barn- 
och ungdomsförvaltningen har informerat att de att delar av de tilltänkta
lokalerna för bibliotek behövds för skolans verksamhet. Det innebar att
ett folkbibliotek inte längre är möjligt att bedriva på den begränsade
ytan som blev kvar, varpå beslut fattades att det där ska bedrivas ett
folkbibliotek med särskild inriktning barn och unga. Dock ska det
fortfarande vara möjligt för vuxen publik att reservera och hämta ut
böcker på plats.

b. Rådet anser att det är negativt att ta bort en mötesplats som biblioteket
faktiskt är, dessutom en som inte ligger i centralorten. Rådet önskar att
biblioteket får meröppet.

b) En skrivelse har inkommit till kommunen och pensionärsrådet med synpunkter
på beslutet att ta bort några av de toaletter kommunen har längs kusten.

a. Rådet har tagit emot och förstår synpunkten, frågan har hänvisad till
kultur-, fritids- och tekniknämnden.

c) Britt-Marie Jonsson informerade om att demensföreningen i Falkenberg har
lagts ner. Föreningen har pengar kvar och har skänkt 10 700 kr till varje
äldreboende i kommunen.
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Falkenbergs 
hemtjänstmodell

Kommunala pensionärsrådet (KPR) 31 augusti 2023



Politiskt uppdrag 2022

Socialnämnden fick i uppdrag från kommunfullmäktige att ta fram 
åtgärder för att minska eller ta bort minutstyrningen i hemtjänsten. I 
uppdraget efterfrågas en omvärldsanalys av kommuner som lyckats väl 
med detta. Socialnämnden ska ge förslag på alternativa sätt att 
organisera verksamheten till förmån för en mer personcentrerad vård 
och omsorg. 



Rapport – ”Utredning avseende 
minutstyrning i hemtjänsten”
• Begreppsdefinitioner
• Kartläggning av vår organisation – hemtjänst/hemsjukvård/biståndsenhet
• Statistik - egen och jämförelse med andra kommuner
• Omvärldsbevakning – studie av och kontakt med flera kommuner
• Dialog med chefer, medarbetare, Kommunal

- Intervjuer/samtal
- Verksamhetsbesök
- Enkät

• Omvärldsbevakning – äldreomsorgens utmaningar
• Förslag på åtgärder utifrån det insamlade materialet
• Rapporten redovisades för SN, KS och KF våren 2023



Några centrala drag 
från rapporten
• Problematisering gällande definition av minutstyrning

• Slutsats att det inte är tidsstyrning i sig som skapar en stressad 
arbetsmiljö utan att det är hur man tillämpar tidsstyrningen

• Stora möjligheter att hitta arbetssätt och metoder för att minska 
upplevelsen av minutstyrning

• Statistiken är missvisande, låg utförandegrad

• Åtgärder: ändrad insatskatalog, samorganisering och 
teambaserat arbetssätt, ökad kunskap och fortsatt utredning 



Nytt uppdrag

Socialnämnden ger socialförvaltningen i uppdrag att skapa en 
hemtjänstmodell med inspiration från Skönsmomodellen samt att 
utreda hur hemtjänst, hemsjukvård och biståndsenhet kan 
samorganiseras



Falkenbergs hemtjänstmodell

Arbetet kommer att bedrivas i tre spår:

• Justering av insatskatalogen för socialtjänstinsatserna

• Samorganisering av hemtjänst, hemsjukvård och biståndsenhet

• Nya metoder och arbetssätt i hemtjänsten



Syfte

Det övergripande syftet med 
hemtjänstmodellen är att 
förbättra arbetsmiljön för 
hemtjänsten genom att minska 
upplevelsen av minutstyrning 
samt att skapa förutsättningar för 
personcentrerad vård och omsorg 
i hela hemtjänstorganisationen. 



Effektmål

Falkenbergs hemtjänstmodell ska underlätta för kommunen att 
möta de kommande utmaningarna med kompetensförsörjning och 
demografisk utveckling. 



Projektets upplägg

• Delaktighet och transparens - medarbetarna ska forma modellen

• Styrgrupp förvaltningsledning

• Projektledning Camilla och Ida

• Arbetsgrupper i varje spår

• Övergripande arbetsgrupp på ledningsnivå

• Referensgrupper för medarbetare och fackliga företrädare

• Under våren fokuserat på kommunikation

• Spåren insatskatalog och samorganisering, start sep/okt 2023

• Spår nya arbetssätt och metoder, lite längre fram

• Successivt införa de olika delarna, ev. piloter löpande

• Förhoppning om klar modell i skarpt läge slutet av 2024



Reflektioner kring projektet?

Vad fungerar bra i hemtjänsten idag och vad kan behöva förändras?

Medskick till oss?

Dialog



Camilla Gränsmark

0346-88 60 78

Ida Rydén

0346-88 52 34

Mail

hemtjanstmodellen@falkenberg.se

Hemsida

gemigmer.info/om_hemtjänstmodellen

Vill du vara med i en referensgrupp – hör av dig till oss!

Tack

mailto:hemtjanstmodellen@falkenberg.se


Falkenberg 2023-08-10 
 
 
 
Synpunkter på Strategi för rörelse och idrott och Program för rörelse och idrott        
KFT 2020/708 
Pensionärsföreningarna Falkenbergs kommun har tagit del av remissen och är positiva till stora delar 
men saknar också mycket när det gäller inriktning mot seniorer. All tillgänglig kunskap visar att 
behålla rörlighet, styrka och balans upp i åren minskar risken för fall. Fler än 100 000 personer över 
65 år faller så olyckligt att de behöver uppsöka specialistvården (sjukhus) och 70 000 behöver 
slutenvård. Cirka 1000 personer avlider. Med förebyggande insatser kan många fallolyckor förhindras 
(Socialstyrelsen). 

Pensionärsföreningarna vill avge följande synpunkter 

Strategi för rörelse och idrott 
1 Syfte 
Bra skrivning 

2 Koppling till lagstiftning och andra styrdokument 
Inga synpunkter 

3 Strategi 
3.1 Strategins struktur 
Viktigt att det som beskrivs i strategin omsätts i praktisk verksamhet. 

3.2 Forum för rörelse och idrott 
3.2.1 Organiserad aktivitet 
Med organiserad verksamhet ser pensionärsorganisationerna det viktigt att detta genomsyrar 
mötesplatsernas verksamhet.  

3.2.2 Egenorganiserad aktivitet 
För att seniorer ska kunna bedriva egenorganiserad verksamhet är tillgängligheten mycket viktig, 
såväl i naturen som till lokaler. 

3.2.3 Semiorganiserad aktivitet 
Ett område som är av stor vikt för seniorer. Pensionärsorganisationer behöver också tillgång till tid i 
idrottshallar och badanläggningar. 

3.2.4 Den dagliga vistelsen 
Vård och omsorg 
Det är mer och mer tydligt att rörelse inte prioriteras i den biståndsbedömda hemtjänsten. Ett stort 
problem är också att den som inte är inskriven hemsjukvård inte omfattas av rehabilitering i 
hemmet. Detta innebär att ingen kan handleda eller delegera rehabiliterande insatser till individerna. 
Orsaken är tröskelprincipen som är bra i många fall men här kommer människor i kläm. 

3.3 Strategiska områden 
3.3.1 Kommunikation 
Bra 



3.3.2 Kunskap 
Det som inte nämns när det gäller kunskap är den personal som arbetar med vård och omsorg. Där 
behöver kunskapsnivån höjas samt förutsättningarna att utföra arbetsuppgiften. 

3.3.3 Tillgänglighet och inkludering 
Viktigt 

3.3.4 Hållbara anläggningar 
Ska bli spännande att se hur Trädgården utformas för att personer som bor där får förutsättningar till 
rörelse i vardagen, 

3.3.5 Samverkan 
Samverka med pensionärsorganisationerna och andra grupper av seniorer 

4 Definitioner och avgränsningar 
4.1 Definitioner 
Inga synpunkter 

4.2 Avgränsningar 
Viktigt att strategin tillämpas inom hela kommunkoncernen 

5 Ansvar och uppföljning 
Vi förutsätter att pensionärsorganisationerna är med när handlingsplaner som berör seniorer 
utarbetas. 

Program för rörelse och idrott 
1 Syfte 
Bra beskrivning 

2 Koppling till lagstiftning och andra styrdokument 
Inga synpunkter 

3 Program 
Målet 
Glöm inte bort seniorerna när det gäller målet att kunna röra sig mer. Speciellt den grupp som 
kanske inte än har behov av vård och omsorg men behöver kunna röra sig kanske med ledsagare. 

Motivet 
• Depression i äldre ålder är vanligt. Suicid bland äldre män  
• Minska risken för demens är viktig för såväl den enskilde som samhället 
• Styrke- och balansträning så viktigt för att minska risken för fall 

Processen 
Flera grupper har involverats i framtagandet av programmet. Pensionärsorganisationerna kan inte 
någonstans få fram hur vi involverats. 



Programmets struktur och logik 
Agenda 2030 
3.1 Nuläge, utmaningar och möjligheter 
3.1.1 Nuläge – Hur ser förutsättningarna för deltagande i idrott och rörelse idag? 
Fysisk aktivitet 
Idrottsrörelse 
Anläggningar och miljöer 
3.1.2 Utmaningar 
Ojämlikheten 
Förmåga och tillgång att utöva rörelse beror på var man bor. Viktigt att den äldre befolkningen inte 
förbises när inventering och utbyggnad sker. 

Sportifieringen 
Anläggningar och miljöer 
Föreningslivet 
3.1.3 Möjligheter 
Samverkan 
Föreningslivet 
Viktigt att fortsätta satsning på seniorerna. Idrott 65+ är bra.  

Rörelserikedom 
Fritidsbanken 
 

3.2 Forum för rörelse och idrott 
3.2.1 Organiserad aktivitet 
3.2.2 Egenorganiserad aktivitet 
3.2.3 Semiorganiserad aktivitet 
Här har pensionärsorganisationerna en viktig uppgift att fylla men det kan behövas stöd från 
kommunen. 

3.2.4 Den dagliga vistelsen 
Vård och social omsorg 
För pensionärsorganosationerna ett av det viktigaste avsnittet i hela utredningen. Att stimulera och 
möjliggöra rörelse, fysiskt aktivitet till målgruppen kommer att främja hälsa såväl fysisk som psykisk. 

3.3 Strategiska områden 
3.3.1 Kommunikation 
Viktigt till all vård- och omsorgspersonal. Kommunikation kombinerad med ökad kunskap. 

3.3.2 Kunskap 
3.3.3 Tillgänglighet och inkludering 
Inkludera även seniorer. Mötesplatserna är utmärkta till detta. Man ska vilja vara där och träna. 

3.3.4 Hållbara anläggningar 
Det finns en kostnadsaspekt i att hyra anläggningar. Förstår att man inte kan ha separata priser för 
pensionärer men det finns säkert andra lösningar då många lokaler där enklare fysisk aktivitet kan 
utföras står tomma vissa delar av dygnet. 



3.3.5 Samverkan 
Fortsatt dialog med seniorerna i kommunen. Både organisationer men även andra t.ex genom 
fokusgrupper. 

4 Definitioner och avgränsningar 
4.1 Definitioner 
4.2 Avgränsningar 
Viktigt att även seniorer tas med när kultur-, teknik- och fritidsnämnden planerar sin verksamhet 

5 Ansvar och uppföljning 
Viktigt att strategin tillämpas inom hela kommunkoncernen 

 

 
Britt-Marie Jonsson Catharina Berghorn Gerd Silk 
PRO  SKPF  SPF seniorerna 
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